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 هوچی گراها 
 به دنبال فضایی برای 
عقده گشایی هستند

عضو جامعه روحانیت مبارز با تاکید براینکه ماجرای 
فیش های حقوقی تبدیل به مطالبه عمومی شــده، 
می گوید: دولت باید سریعتر این موضوع را حل کند 

تا فضا به سمت عقده گشایی نرود.
حجت الاســام سیدمهدی طباطبایی در گفتگو با 
خبرآناین با تاکید براینکه نباید ماجرای فیش های 
حقوقــی زمینه ای برای ضربــه زدن به اصل نظام 
شــود، تصریح کرد: باید مراقبت کرد که افرادی به 
بهانــه این فیش ها به ســمت هتــک حرمت و زیر 
سوال بردن خدمات دولت و تحریك نسبت به اصل 

نظام حرکت نکنند. 
این اســتاد اخاق بــا بیان اینکه افــراد هوچی گر 
همیشــه بــه دنبال بهانــه ای برای عقده گشــایی 
هســتند، گفت: این دســته راحت بــه اصل نظام 
و مقامات و مســئولان پاکدســت تهمت می زنند. 
وظیفه دولت این اســت کــه هرچه زودتــر فضا را 
مدیریت و جمع کند، البته عذرخواهی کردن دولت 
امری بسیار پســندیده بود و کرامت نفسانی رییس 
جمهور و دولــت را نشــان داد. کاش به جز رییس 
جمهــور بقیه عزیــزان هم اگر در گذشــته خطایی 
کردنــد یا در آینــده خطایی صــورت گرفت درصدد 

عذرخواهی از مردم باشند. 
نماینده ادوار مجلــس با تکید براینکه اصل اعتماد 
مــردم به نظــام نباید دســتخوش چنیــن حوادثی 
شــود، افزود: آنچه مــن پیش بینی مــی کنم و از 
آن بیــم دارم این اســت که دامنه ایــن موضوع به 
دیگر مسائل هم کشیده شــود.مثا به سراغ افراد 
زحمت کشــی کــه دارای امــوال و ثروت هســتند 
هــم برونــد و آنهــا را زیــر ســوال ببرنــد. قبا هم 
چنین مواردی رخ داده اســت مثــا اوایل انقاب 
بحث بر ســر این بود کــه »از کجا آوردی؟« همان 
زمان ما تاکید داشــتیم که نباید بــه این بهانه همه 
 افــراد زیر ســوال برونــد. قصد ما کار دینــی بود نه 

عقده گشایی.
طباطبایی گفت: امروز هم در جامعه بیکاری، فقر، 
بدهکاری و مشــکات اقتصادی زیاد اســت، باید 
مراقبــت کرد با این پیش زمینــه ای که وجود دارد 
مسائی چون فیش های حقوقی زمینه ساز طغیان 
نشود. باید طوری فضا را مدیریت کرد که حتی آنها 
که مقصر هســتند هم حق دفاع از خود را داشــته 
باشــند. قرار نیســت به این بهانه مچ گیری و عقده 
گشایی شــود و افراد به ســمت وقاحت و بیشرمی 

حرکت کنند.
این استاد اخاق اظهار داشت: وای به آن روزی که 
تریبون دارها به دنبال هوچی گری و عقده گشایی 
باشــند. گاها برخی صحبت هــا از برخی چهره ها 
می شــنوم که بر خود می لرزم و شرمنده می شود. 
گاهی  مباحثی که گفتن آن نه در شان آنهاست نه آ
و ســواد آن را دارند. این یــک صدمه اخاقی برای 

نظام است.
طباطبایی نســبت به طغیان و شــورش افرادی که 
دچار مشــکات و صدمات مالی هســتندو با فقر و 
بدهکاری دســت و پنجه نرم می کنند هشدار داد و 
خاطرنشــان کرد: آنچه من از آن بیم دارم شورش 
و طغیان فقراســت، افرادی که ممکن است تحت 
تاثیر فضای که ایجاد شــده قرار بگیرند و می توانند 
مســتعد هرگونه تحریک شدن باشــند. لذا باید در 
جهــت روشــنگری و تنویــر افکارعمومــی حرکت 
کــرد. البته ممکــن اســت قصدهــای انتخاباتی 
 نیز پشــت پرده این ماجرا باشــد ولــی علت اصلی

نیست.

گروهیبرایالقایشکستبرجامباهممسابقهمیدهند
آیت الله هاشمی: عدم ارتباط با کشور ها، اقتصاد هر کشوری را دچار عقب ماندگی می نماید

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: نگاه گروهی در داخل به اقدامات 
دولت، از اختافات سیاســی بالا تر رفته، به گونه ای که سعی می کنند هر روز 
با انفجار یک بمب خبری، دولت را به جای رســیدگی به کارهای مهم کشــور، 
به بازیهای سیاسی مشغول کنند. آیت الله هاشمی رفسنجانی در دیدار جمعی 
از مسئولین، مدیران و کار شناسان حوزه رسانه و صنعت، گزارش های میدانی 
مدیران و کار شناسان صنایع مختلف کشور را برای مسئولان کشور مفید دانست 
و گفت: می توان از این نوع گزارش ها که از بطن صنعت و صنعت گران می آید، 

برای اتخاذ تصمیمات کاربردی استفاده کرد. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، در توضیح عللی که هر یک از سخنرانان 
برای وضعیت رکود صنعتی کشور ذکر کرده بودند، گفت: در دنیایی که دهکده 
کوچک جهانی شده، عدم ارتباط با کشور ها و عدم درک درست از شرایط جهانی، 
اقتصاد هر کشوری را دچار عقب ماندگی می نماید.  هاشمی رفسنجانی، با بیان 
این مطلب که »دولت با عشق و برنامه ریزی صحیح می خواهد کشور را در مسیر 
رشد و توســعه برگرداند«، گفت: اسناد بالادســتی و سیاست های کلی، تمام 
فعالیت های تولیدی کشــور را دانش محور قرار داده و تأکید شده که در شرایط 
فعلی جهان که رشد علم و تکنولوژی سریع و پرشتاب است، نمی توان جزیره ای 
زندگی کرد.  وی با مقایسه  شرایط ۱۰ سال اخیر کشور با سال های پس از جنگ، 
گفت: در سال ۶۸ که دولت سازندگی کار هایش را شروع کرده بود، ۵۱ درصد 
کسری بودجه، یک میلیارد دلار ذخیره و ۱۲ میلیارد بدهی سر رسید شده داشتیم 
و کارخانه های ما عاوه بر فرسودگی ها و تخریب های بمباران، برای کار، برق 
و مواد سوختی نداشتند.  هاشــمی رفسنجانی، با بیان این مطلب که »انبار ها 
تقریباً خالی و ماشــین آلات تولیدی و صنعتی فرسوده بودند«، گفت: همگان 
دیدند که با مدیریت درست و با اتحاد و همدلی می توان در   همان شرایط کشور 
را ساخت.  رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، تنش زدایی را برنامه سیاست 
خارجی دولت ســازندگی خواند و گفت: با منطق و استدلال، کشورهای عرب 
منطقه را که در جنگ شریک صدام بودند و از شعار صدور انقاب می ترسیدند، 
قانع کردیم که صدور انقاب، یعنی الگو شدن جمهوری اسامی ایران در همه 
مسایلی که به زندگی جوامع بشری مربوط می شود.  وی با تشریح چگونگی تغییر 
نگاه غرب نسبت به ایران و سبقت شرکت های بزرگ غربی برای سرمایه گذاری 
و فاینانس طرح های مهم در کشــور، گفت: با همدلی از فرصت های سیاسی 
آن مقطع استفاده و کشور را کارگاه سازندگی کرده بودیم، به گونه ای که بیکاری 

رسمی کشور از ۱۶ درصد به ۹ درصد رسیده بود. 
 هاشمی رفسنجانی با بیان این جمله که »عاقه امروز کشورهای غربی برای 
همکاری با ایران مثل آن سال هاست«، به افزایش رفت وآمدهای دیپلماتیک 
مسئولان و رؤسای کشورهای اروپایی در پسابرجام اشاره کرد و گفت: بسیاری 
از مســئولان که به ایران می آیند، امنیت، موقعیت سوق الجیشــی و وفاداری 
مردم به نظام را می ستایند و می گویند در اتحادیه های اروپا و مجامع دیگر بحث 

می شود که راز امنیت پایدار ایران در منطقهٔ بحران زدهٔ خاورمیانه چیست؟! 
رئیــس مجمع تشــخیص مصلحت نظام، با اشــاره به کارشــکنی هایی که در 

مسیر ساختن ایران و حرکت کشور به سوی علم و پیشرفت و تعامل با جهانیان 
می شود، گفت: جای تعجب است که کسانی در داخل تمام برنامه های خویش 
را با هدف شکســت دولت در انجام تعهدات و وظایف رسمی تنظیم می کنند و 

منافع ملی را فدای دستاوردهای باندی و جناحی می کنند. 
وی با بیان این جمله که »زمانی ۴۰ درصد بودجهٔ کشور عمرانی بوده است«، به 
شرایط سال های اخیر و افزایش بی رویه بودجه های جاری اشاره کرد و گفت: 
خاصیت بودجه های جاری چسبندگی آنان است و برای دولت و مجموعهٔ نظام 
کاری مشکل است که بخواهند دوباره بودجه های کشور را به سوی زیرساخت ها 
و کارهای عمرانی ســوق دهند.   هاشــمی رفســنجانی، کاهش تخریب های 
سیاســی گروه ها و جناح های کشــور را از ضرورت های برگشت رونق به کشور 
دانســت و گفت: گروهی برای القای شکست برجام با هم مسابقه می دهند و 
گویا نمی دانند که تضعیف دولت، به تضعیف نظام می انجامد و اعتماد و امنیت 

سرمایه گذاران خارجی را برای ورود به ایران از بین می برد. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، بی تدبیری بعضی از جناح ها در نا امید 
کردن مردم از برجام را نکوهش کرد و گفت: اینکه می گویند برجام هیچ فایده ای 
برای ایران نداشت، برخاسته از بی انصافی اطاع رسانی و بی اخاقی سیاسی 
است، چرا که این  گروه ها که اتفاقاً تریبون و رسانه هم دارند، فراموش نکرده اند 
که کشتی های ایران را به بنادر دنیا راه نمی دادند، کشتی های دنیا به سوی بنادر 
ما نمی آمدند، به هواپیماهای ما در مســافرت های خارجی سوخت نمی دادند، 
نمی توانســتیم هواپیماهای کشور را که بعضاً عمری ۳۰ ساله دارند، تعمیرات 
اساسی کنیم و نرخ بیمهٔ کارهای اقتصادی در ایران بسیار بالا بود و هیچ شرکتی 

حاضر به همکاری با ایران نبود. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: می بینید با رفع موانع تولید، نفت 
به وضع گذشته برگشته و بازار فروش نفت از دست رفته را پس گرفته ایم، غرب و 
شرق برای استفاده از گاز ایران تاش می کنند و برای شرکت در تکنولوژی ایتر 
که مهم ترین صنعت زندهٔ جهان است، دعوت شده ایم و بسیاری از رشته های 
مهم دانش که به روی ایران بســته شــده بود، باز شد.  وی با بیان این جمله که 
»لابی اسرائیل و بعضی از کشورهای عربی با دلارهای فراوان نفتی در میدان 
هستند، تا نگذارند توافقات برجام به نتیجه برسد«، گفت: در داخل نیز گروهی 
همین مواضع را دارند و نگاه آنان به اقدامات دولت، از اختافات سیاسی بالا تر 
رفته، به گونه ای که ســعی می کنند هر روز با انفجار یک بمب خبری، دولت را 

به جای رسیدگی به کارهای مهم کشور، به بازیهای سیاسی مشغول کنند. 
 هاشــمی رفسنجانی، کشــورهای غربی و آمریکا را عاقه مند به مشارکت در 
طرح های صنعتی ایران دانســت و گفت: باید توجه داشــته باشیم که مسأله 
بازار مصرف برای تولیدات هر کشوری مهم است و یکی از راه های تأمین بازار 
مطمئن در دنیا، سیاست خارجی فعال است.  وی افزود: لجبازی در سیاست 
خارجی معنا ندارد، رقابت در بازارهای جهانی ســخت است و تنها راه گشودن 

این گره، تعامل مقتدرانه و عزتمندانه با جهان است. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، در بخش دیگری از سخنان خویش به 

موضوع افزایش ۹۰۰ هزار میلیاردی نقدینگی کشور و معمای محلّ نگه داری و 
مصرف آنان پرداخت و گفت: اگر ۲۰ درصد این نقدینگی ها برای تأمین نیازهای 
واحدهای تولیدی تعطیل شــده برگردند، عاوه بر برگشــت رونق به اقتصاد، 
مشــکل بیکاری جوانان تحصیل کرده، مخصوصاً کارگران بیکار شده را حل 
می کند که معضل بسیار خطرناک برای جوانان، خانواده ها و جامعه شده است. 
وی با تشــریح اوضاع نقدینگی کشور و مباحثاتی که با مسئولان و کار شناسان 
شــبکهٔ بانکی کشــور داشــت، گفــت: عاقــان می دانند که جریمــه کردن 
کارخانه های دارای معوقات بانکی، جریمه کردن تولید کشــور اســت و باید به 
این نکته توجه داشت که در ورشکستگی کارخانه ها، بانک ها هم به طلب های 
خود نمی رسند.   هاشمی رفسنجانی، با طرح این سؤال که »قاچاقچی ها پول 
کارهــای خود را برای ورود کالاهای قاچاق از کجا می آورند؟«، گفت: چگونه 
اســت که صاحب یــک کارخانه که ضمانتــی متقن و روشــن دارد، نمی تواند 
تسهیات بانکی بگیرد، اما قاچاقچیان خیلی راحت با تسهیات بانکی کشور، 
خــون مردم را می مکند و کالاهای بنجل قاچاقی را راحت تر از تولیدات داخلی 

در سراسر کشور پخش می کنند. 
رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام، با اشاره به برنامه امسال دولت برای 
ایجاد هماهنگی بین بانک ها و صاحبان واحدهای تولیدی دارای معوقات پولی، 
گفت: تجربهٔ این کار را در استان همدان داریم که همهٔ واحدهای تعطیل شده، 
به جز آن ها که خودشان نمی خواستند، فعال شدند و کارگران به کار بر گشتند و 
آمار بیکاری در این استان کاهش یافت.  وی عدم توجه به مباحث علمی در تولید 
به خصوص در تولیدات کشاورزی را یکی دیگر از عوامل رکود دانست و گفت: 
همین الان ۸۰ درصد کشاورزی ما آب را مسرفانه مصرف می کند، در حالی که 
با آبیاری های علمی هم مصرف آب کم و هم تولیدات ما زیاد می شود. که البته 
ورود بانک ها برای اعطای تسهیات در جهت تهیه امکانات آبیاری قطره ای 
و تحت فشار، ضروری است.  هاشمی رفسنجانی، در بخش دیگری از سخنان 
خویش همکاری همهٔ نهاد ها مخصوصاً مجلس و دولت را برای اعتای کشور 
مهم دانست و گفت: مجلس ســابق نه تنها برنامه ای برای همکاری با دولت 
نداشــت، بلکه به ضدّیّت خویش با دولت افتخار می کرد، به گونه ای که برنامهٔ 

۵ ساله را چنان بهم زدند که دولت مجبور شد آن را پس بگیرد. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، حرکت هر یک از نهاد ها و سازمان های 
موجود در کشــور براســاس وظایف قانونــی و مصرّح آنان در قانون اساســی 
را یکــی از عوامل جلوگیری از عقب ماندگی کشــور دانســت و گفت: مداخلهٔ 
نهادهای سیاسی، نظامی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی و ارزشی در کار ها و 
مسئولیت های دیگر نهاد ها، جوانان و مردم را دچار سردرگمی و کشور را گرفتار 

باند بازی های مضر می نماید و طراوت عمومی را می گیرد. 
وی در بخش پایانی سخنان خویش با این جمله که »عقای قوم کم کم دارند 
متوجه می شوند که سوراخ کردن کشتی انقاب همه را غرق می کند«، گفت: 
گاهی مردم است که می فهمند  البته من مأیوس نیستم، چون بنیان اصلی کار آ

علل این مسایل و عقب ماندگی های کشور چیست!

اگر خشمگین شویم آثاری از آل سعود روی زمین باقی نخواهیم گذاشت
سرلشــکر پاســدار محسن رضایی فرمانده سپاه پاسداران انقاب اســامی در دوران دفاع مقدس در یادداشتی در صفحه اینستاگرام شــخصی خود پیرامون اظهارات اخیر رئیس دستگاه اطاعاتی 
عربستان و اقدامات این کشور علیه ایران واکنش نشان داد. محسن رضایی در این یادداشت با اشاره به اینکه ترکی الفیصل شاهزاده سعودی و رئیس اسبق دستگاه اطاعاتی عربستان در کنفرانس 
منافقین در پاریس حضور یافت و از آنها خواست که ترورها را در ایران شروع کنند، نوشت: حمایت رسمی عربستان از منافقین نشان داد که تمامی ترورهایی که این گروهک طی سالهای اخیر انجام 
داده با حمایت عربســتان بوده اســت. رضایی همچنین افزود: چند ماه پیش مقامات عربســتان همین جلسات را با دموکرات و کومله و پژاک در اربیل عراق گذاشتند و تاکنون چند ترور در 
منطقه کردســتان عراق صورت گرفته اســت. فرمانده سپاه پاسداران انقاب اســامی در دوران دفاع مقدس در پایاین این یادداشت تاکید کرد: پیام ما به آل سعود از امروز این است که 
ما دیر خشــمگین می شــویم ولی اگر خشمگین شویم آثاری از آل ســعود روی زمین باقی نخواهیم گذاشت، دولت عربستان را مسئول ترورهای منافقین و ضدانقاب می دانیم و اسناد 

آن را جمع آوری کرده ایم.

سیاسی
دوشــنبه 21 تیــر  مــاه 1395

واکنش روز

اظهار نظر مشاور سپاه، شخصی و غیررسمی است
روابط عمومی کل ســپاه پاســداران در بیانیه ای با تکذیب برخی اخبار پیرامون اظهارات یکی از مشاورین این نهاد در 
خصوص مذاکره حماس با اســرائیلی ها، حماس را در خط مقدم مقاومت ضد صهیونیستی فلسطین  دانست. در پی 
انتشار مصاحبه یکی از مشاورین سپاه با یکی از خبرگزاری های داخلی پیرامون تحولات منطقه و آینده آن و انتساب 
برداشــتی در خصوص مذاکره حماس با اســرائیلی، روابط عمومی کل ســپاه در بیانیه ای با تکذیب این مطلب تأکید 
کرد: با شــکل گیری انتفاضه ســوم مقاومت ضدصهیونیستی ملت مظلوم فلسطین وارد مرحله ای نوین شده است و 
اسباب هراس فزاینده ی اشغالگران قدس شریف و حامیان منطقه ای و فرامنطقه ای آن را رقم زده است. این بیانیه 

با تأکید بر اینکه تجربه مبارزه ملت فلسطین علیه رژیم اشغالگر صهیونیستی نشان داده است که رویکرد سازش و مذاکره، دشمن صهیونیستی را در 
تداوم اشغالگری و ظلم به مردم فلسطین حریص تر می سازد و تنها راهبرد مقاومت و پایداری مبتنی بر آموزه های اسامی و تاریخی که در سالهای 
اخیر سرلوحه حرکت حماس و سایر مبارزین واقعی فلسطینی قرار گرفته است می تواند آرمانهای فلسطین عزیز را تأمین نماید افزوده است:  تردیدی 
نیســت جنبش مقاومت اســامی حماس که رژیم صهیونیســتی در جنگ های ۲۲ روزه، ۵۱ روزه و ۸ روزه ضربه مهلک و شکست خفت باری از آن 
متحمل شــده است در خط مقدم مقاومت و مبارزه ضد صهیونیســتی ملت فلسطین قرار دارد. این بیانیه حمایت ملت ایران از آرمان قدس شریف و 
ملت فلسطین را از راهبردهای خدشه ناپذیر انقاب و نظام و نیز سپاه پاسداران انقاب اسامی توصیف و تصریح کرده است: سپاه پاسداران انقاب 

اسامی مواضع و دیدگاه های خود را در قالب بیانیه های رسمی یا توسط فرمانده کل، نماینده ولی فقیه و روابط عمومی این نهاد اعام می کند.

پیگیری روز

شرکای خارجی زنجانی برای ارائه وثیقه اعلام آمادگی کرده اند
وکیل مدافع بابک زنجانی از اعام آمادگی شرکای خارجی موکلش برای حضور در ایران برای ارایه وثیقه به مراجع ذی 
صاح قضایی خبر داد. رســول کوهپایه زاده در گفت وگو با خبرنگار ایسنا گفت: طبق ماده ۲۴۲ قانون آیین دادرسی 
کیفری مرجع قضایی مکلف است بعد از این که دو سال از بازداشت موقت متهمی که مجازاتش اعدام است می گذرد، 
قرار بازداشت را فک کرده و به قرار تامین مناسب دیگری تبدیل کند. وی افزود: قانون مطرح نکرده که دادگاه بررسی 
کنــد که متهم توانایی پرداخت وثیقه را دارد یا خیر. این مطلب که مطرح شــده اگر آقای زنجانی می تواند وثیقه ای را 
پرداخت کند چرا بدهی اش را پرداخت نمی کند، به لحاظ اصول حقوقی و قانونی موجه نیست و فاقد وجاهت حقوقی 

و قانونی است؛ زیرا اولا برای آقای زنجانی حکم قطعی صادر نشده که مکلف باشد رد مالی صورت بگیرد. وی گفت: شرکای خارجی زنجانی اعام 
آمادگی کردند که ما این مبلغ را حاضریم پرداخت کنیم و این موجه نیســت، ما از وثیقه گذار بپرســیم که اگر تو می خواهی وثیقه را پرداخت کنی چرا 
بدهــی را پرداخت نمی کنی؟ زمانی که شــرکای خارجی اعــام آمادگی کردند که ما حاضریم وثیقه را تودیع کنیم، یک موضوع را نشــان می دهد و 
آن این اســت که  در دنیای تجارت که اصل بر منفعت و ســود اســت، زمانی که آنها حاضرند وثیقه سنگین  ۱۰ هزار میلیارد تومانی را پرداخت کنند، 
نشاندهنده این است که  آقای زنجانی در خارج از کشور پول یا اماک یا اعتبار داشته است که افرادی حاضرند این ریسک را کرده و وثیقه را پرداخت 
کنند. کوهپایه زاده افزود: به نظرم با توجه به این که از پرونده تا حدی مطلع ام و در کنار دفاع از حقوق موکلم، دغدغه برگشت پول را و دغدغه حقوق 

بیت المال را دارم، اگر قرار وثیقه صادر شود اولا با این کار قانون را رعایت کردیم و از نقض صریح قانونی جلوگیری کرده ایم.


